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Zápis č. 2 ze zasedání Výboru zdravotnictví 

Zastupitelstva Libereckého kraje konaného  

dne 15. 2. 2023 

Přítomno: 12 členů Výboru zdravotnictví Zastupitelstva kraje dle přiložené prezenční listiny  

Omluveni: Mgr. Petr Slanina, LL.M., MBA, Mgr. Alena Kyrianová 

Hosté: PhDr. Alena Riegerová, Mgr. Vladimír Richter, Martin Půta 

Ověřovatel: Ing. Alena Kuželová, MBA 

1. Zahájení a schválení programu jednání 

2. zasedání Výboru zdravotnictví (dále jen „VZ“) Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 

2023 zahájila předsedkyně Bc. Lena Mlejnková (dále jen „předsedkyně VZ“), která přivítala 

přítomné členy a zároveň jako hosta uvítala hejtmana Libereckého kraje Martina Půtu. 

Následně konstatovala, že zahájení je přítomno 11 členů a tím pádem je VZ schopný přijímat 

usnesení.  

Poté požádala o projednání a schválení programu jednání VZ, a protože nikdo neuplatnil 

návrh změny či doplnění programu jednání, vyzvala k hlasování o návrhu usnesení. 

č. usnesení: 02/23/VZ/07 

text: Výbor zdravotnictví po projednání schvaluje navržený program jednání 

Výboru zdravotnictví. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

2. Volba ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem zápisu ze 2. zasedání navrhla předsedkyně Ing. Alenu Kuželovou, MBA.  

Žádný protinávrh nebyl uplatněn, předsedkyně VZ požádala o hlasování o návrhu usnesení.  

č. usnesení: 02/23/VZ/08 

text: Výbor zdravotnictví po projednání určuje Ing. Alenu Kuželovou, 

MBA ověřovatelkou zápisu z jednání Výboru zdravotnictví. 

Přítomno: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

3. Kontrola usnesení 
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Předsedkyně VZ uvedla, že usnesení schválená na minulé schůzi VZ jsou plněna 

ve standardním režimu.  

 

4. Informace Martina Půty, hejtmana Libereckého kraje o průběhu plnění 

Programového prohlášení koalice na období 2020-2024 a následná diskuse 

k tématu 

Bc. Mlejnková předala slovo Martinu Půtovi, který přítomným členům VZ objasnil, že 

vzhledem k tomu, že nastala polovina volebního období, má v úmyslu navštívit veškeré 

komise a výbory Libereckého kraje a seznámit jejich členy s plněním programového 

prohlášení a prodiskutovat je s nimi. Zároveň poděkoval členům a Mgr. Richterovi za jejich 

čas a energii věnované aktivní účasti na jednání Výboru zdravotnictví.  

Poté hejtman nastínil záměr Libereckého kraje k zajištění systémové podpory primární péče. 

Finanční úspora vzniklá ze zrušení některých pohotovostních služeb v LK by měla být 

použita k podpoře v oblasti primární péče. 

Dalším tématem byly investice LK do zdravotnictví. Hejtman uvedl, že financování stavby 

pavilonu urgentní medicíny v Krajské nemocnici Liberec, a.s. tak, jak je nastavené, by i přes 

nárůst cen, mělo být zvládnutelné. Zmínil každoroční příspěvek mimo základní kapitál 

směřující k modernizaci objektů a vybavení v Nemocnici s poliklinikou Česká Lípa, a.s. Dále 

příspěvek MMN, a.s. v souvislosti s odkupem a splátkami akcií LK a taktéž komplikovanost 

financování investic v rámci veřejné podpory v Nemocnici Jablonec nad Nisou, p.o., jakožto 

příspěvkové organizace zřizované obcí.  

Dalším tématem bylo rozhodnutí o projektování nové stavby Střední zdravotnické školy. 

Protože stávající prostory Střední zdravotnické školy a VOŠ zdravotnické v centru Liberce 

jsou zastaralé a kapacitně nevyhovující a ze stávajících objektů ve vlastnictví LK není žádný 

vyhovující bez podmínky vysokých investic, je třeba naplánovat projekt výstavby nového 

objektu, patrně v Jablonci nad Nisou. Na toto téma navázala Ing. Kuželová dotazem na 

možnost podpory ze strany LK pro vznik navazující Vyšší odborné školy zdravotnické 

v Jilemnici, kdy by si studenti stávající Střední zdravotnické školy v Jilemnici mohli doplnit 

vzdělání  všeobecné sestry a tím by se zvýšila pravděpodobnost usídlení těchto studentů a 

jejich pracovní zařazení v regionu. Hejtman tento záměr podpořil. K tématu zmínil Jiří 

Kratochvíl vhodnost nastavení mechanismů pro udržení absolventů školy v daném regionu. 

Poté se rozvinula diskuse na téma podpory financování zdravotnictví ze strany státu. Bylo 

zmíněno tzv. účelové vypisování evropských dotací a podpor, kdy příjemcem dotací a podpor 

bývají zpravidla zdravotnická zařízení zřizovaná nebo vlastněná státem a do krajů, kde 

taková zařízení nejsou, podpora neplyne. V souvislosti s tím byla zmíněna i analýza stavu 

zdravotnictví a zdravotního stavu obyvatelstva, kdy je možné i vysledovat jistou korelaci 

úrovně zdravotního stavu v krajích ve vztahu k financování ze strany státu. Tento argument 

by mohl být použit při příštích jednáních o možnostech zvýšeného financování zdravotnictví 

v LK ze strany státu. Bohužel aktuální data analýzy zdravotního stavu za poslední roky zatím 

nemá LK k dispozici.  

Mgr. Richter předestřel možnost financování z Národního plánu obnovy, což 

PhDr. Riegerová doplnila informací, že bohužel zatím, i přes urgenci, nefunguje komunikace 

a avizace informací k plánovaným výzvám a možnostem financování z tohoto programu.  
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Téma financování zdravotnictví v krajích bez zařízení zřizovaných nebo vlastněných státem 

doplnili konkrétními příklady a zkušenostmi i MUDr. Bartoš a MUDr. Polášek, přičemž byl 

zmíněn rozpor a rozdíly mezi kraji s fakultními nemocnicemi a kraji bez nich. 

Dalším tématem byly aktuální informace Ing. Kuželové k realizaci záměru zřízení nové 

kapacity lůžkového fondu Odborného léčebného ústavu se zaměřením na rehabilitaci 

a oddělení včasné rehabilitace v Semilech, kdy po výběrovém řízení před uzavřením smluv 

se zdravotními pojišťovnami na Ministerstvu zdravotnictví lze předpokládat pozitivní závěr. 

V rámci diskuse byl projednán i problém bezplatného vzdělávání nejen zdravotnického 

personálu a jeho následný odchod do jiných krajů nebo zahraničí z čehož pak vzniká 

nedostatek kvalifikovaného personálu, který se sice v kraji vzdělal, ale následně odešel 

pracovat jinam.  

V závěru diskuse byla zmíněna i změna úhradové vyhlášky pro Zdravotnickou záchrannou 

službu, která by měla zvýšit úroveň financování ZZS ze strany zdravotních pojišťoven, 

ovšem tato vyhláška zatím postrádá výkladové stanovisko k obsahu pojmu „epizoda“ na nějž 

jsou úhrady navázány. Ing. Kuželová v souvislosti se ZZS LK připomněla, že v rámci 

plánované přestavby Nového pavilonu v Semilech bude ze stávajících prostor ZZS LK 

vypovězena, a tedy je nezbytné zajistit prostory nové. Hejtman v této souvislosti konstatoval, 

že se vytipovává nová lokalita pro výstavbu nové výjezdové základny ZZS LK, patrně 

v Semilech.  

Předsedkyně VZ zakončila jednání VZ poděkováním panu hejtmanovi za účast a podnětnou 

diskusi a pozvala přítomné na příští jednání VZ, které se uskuteční 23. 3. 2023 od 16 hodin.  

č. usnesení: 02/23/VZ/09 

text: Výbor zdravotnictví po projednání bere na vědomí informaci Martina 

Půty, hejtmana Libereckého kraje a Mgr. Vladimíra Richtera, člena 

Rady Libereckého kraje, o průběhu plnění Programového prohlášení 

koalice na období 2020-2024. 

Přítomno: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

V průběhu projednávání bodu se s omluvou za zpoždění dostavil 1 člen VZ. 
 

Ověřovatel zápisu: 

 
 

………………………………. 

Ing. Alena Kuželová, MBA 

 

 

………………………………. 

Bc. Lena Mlejnková 

předsedkyně Výboru zdravotnictví Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

Liberec 15. 2. 2023 

Zapsala:  Bc. Kateřina Požická 

tajemnice Výboru zdravotnictví  


